
 

 
 
 
 
 

 0/0/24ستريس توب 
 مركب للاجهاد البيئي والتحجيم 

 مكونات المركب:

 أسيتات البوتاسيوم  في صورة   %24بوتاسيوم  : 

 
 مميزات المركب: 

ل النبات قادر على التغلب على الظروف  البيئية الصعبة من حرارة وبروده وعطش  هذا السماد صنع خصيصا لجع -
 . لاجهاد الناتج عن مثل هذه الظروفوزيادة قدرة النبات على مقاومة ا، شديد 

في غلق وفتح الثغور  حيث يساعد علي التحكم    من خلال تقليل النتح  حفظ التوازن المائي داخل الخلايا النباتيه -
 .داخل النبات

ارتفاع نسبة البوتاسيوم داخل المركب يزيد من كمية المحصول وحجم الثمار ودرجة التلوين وقدرة الثمار على   -
 . التخزين وزيادة فرص تصدير المنتجالنقل والتداول و

 . الثمريمن التماثل  ديزي ويساعد على تقصير فترة إنضاج الثمار والتلوين  -
 .القيمة التسويقية للمنتجالمركب يلعب دورا فعالا فى رفع  -
سماد سائل يحتوى على البوتاسيوم في صورة نقية على صورة أحماض كربوكسيلية مما يزيد من قدرة النبات  -

 على امتصاص العنصر بصورة ميسرة داخل أنسجة النبات. 
 .ةالعضوي اتللزراعالمركب مناسب  -

 
 .والفاكهةم لجميع المحاصيل الحقلية والخضريستخديستخدم فيها المركب:  التينوع المحاصيل ا

 
 :الجرعة / فدانمعدلات الاستخدام 

 
 فى حالة الرش الورقى: 

 
   .لتر / الفدان 3 - 2يستخدم بمعدل الري : في حالة الإضافة مع ماء  -
 

 / لتر ماء   3سم 3 - 2 التخفيف:
 . : غير قابل للخلطوالمبيداتمدى امكانية خلط السماد مع غيره من الاسمدة 

 :  الاحتياطات
  .يحفظ في عبوته الاصلية بعيدا عن اشعة الشمس المباشرة

 .الظهيرة او ارتفاع الحرارة او الامطار او الرياحتجنب الرش في فترة 
 

 
 

  /3سم معدل الاضافه... المحاصيل 

 لتر ماء  100

 وقت الاضافه 

الرش الورقي يستخدم   الحقليه 

  300-200بمعدل 

 الحبوبمرحلة طرد السنابل ومرحلة امتلاء 

الرش الورقي يستخدم   الخضر 

  300-200بمعدل 

 مرحلة قبل التزهير وأثناء التزهير والعقد ومراحل نضج الثمار. 

الرش الورقي يستخدم   الفاكهه

  300 - 200بمعدل 

 مرحلة قبل التزهير وأثناء التزهير والعقد ومراحل نضج الثمار. 



 

 
 
 
 
 
 
 

Top stress 
 

Chemical composition: 
 

Potassium 24% ( potassium acetate) 
 
Advantages and benefits of the compound: 

 

- This fertilizer is specially made to make the plant able to overcome the difficult environmental 

conditions of heat, cold and thirst, and increase the ability of the plant to resist the stress 

resulting from such conditions. 

- Maintain the water balance within the plant cells by reducing transpiration as it helps to 

control the closing and opening of the stomata within the plant. 

- High Potassium content inside the compound increases the quantity of the crop, the size of 

the fruits, the degree of coloring, the ability of the fruits to transport, handling and storage 

and increase the chances of exporting the product. 

- It helps to shorten the ripening period of fruits and coloring and increases fruit symmetry. 

- The compound plays an effective role in raising the marketing value of the product. 

- Liquid fertilizer containing pure Potassium in the form of Carboxylic acids, which increases 

the ability of the plant to absorb the element available in the tissues of the plant. 

- The compound is suitable for organic agriculture. 

Types of crops in which the compound is used: used for all types of field crops, vegetables 

and fruits. 

Dosage / Feddan Usage Rates: 

1 - In the case of leave spraying is used at the rate of 200- 300 cm3/100 liters of water and 

repeated during the stages of plant life for 2 - 3 times. 

- In the case of field crops, spraying is used at the expulsion stage of the spikes and the 

grain filling phase. 

- In the case of fruit and vegetable crops, spraying is used at the pre-flowering stage, 

during flowering, nodes and fruit ripening stages. 

2 - In the case of addition with irrigation water is used at the rate of 2-3 liters / Feddan. 

Dilution: 2 - 3 cm3 / l water. 

Mixing ability: Incompatible with fertilizers and pesticides. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
 شركة توب فيرت للصناعات الكيماوية

 الجيزة  –السادس من اكتوبر  – 11مكتب رقم  –الدور الخامس  -5برج رقم  -: ابراج سيتى ستارزالادارة والمبيعات

 .محافظة البحيرة –المرحلة ) الثانية( المنطقة الصناعية بوادي النطرون  -و ( 91القطعة رقم )  المصنع :

)+2(0238244844      

 01033329954 - 01000033714 

E-mail: TF@TopfertEgypt.com 

Website: http://topfertegypt.com/ 

 

 

mailto:TF@TopfertEgypt.com
http://topfertegypt.com/

